

GUVERNUL REPUBLICII MOLDOVA

HOTĂRÂRE nr. _____
din _____ 2023
Chișinău

pentru modificarea Regulamentului cu privire la condițiile de stabilire, modul de calcul și de plată a indemnizațiilor pentru incapacitate temporară de muncă, aprobat prin Hotărârea Guvernului nr. 108/2005

În temeiul Legii nr. 289/2004 privind indemnizațiile pentru incapacitate temporară de muncă și alte prestații de asigurări sociale (Monitorul Oficial al Republicii Moldova, 2004, nr. 168–170, art. 773), Guvernul HOTĂRĂȘTE:

1. Regulamentul cu privire la condițiile de stabilire, modul de calcul și de plată a indemnizațiilor pentru incapacitate temporară de muncă, aprobat prin Hotărârea Guvernului nr. 108/2005 (Monitorul Oficial al Republicii Moldova, 2005, nr. 24-25, art. 162) cu modificările ulterioare, se modifică după cum urmează:

1) pe tot parcursul textului Regulamentului, cuvintele „casa teritorială”, la orice formă gramaticală, se substituie cu cuvintele „Casa Națională de Asigurări Sociale” la forma gramaticală corespunzătoare, iar după cuvintele „Casa Națională”, la orice formă gramaticală, se completează cu cuvintele „de Asigurări Sociale”;

2) la punctul 9, a doua propoziție va avea următorul cuprins:

„Plata indemnizațiilor se reia în baza cererii sau solicitării verbale a beneficiarului sau la cererea reprezentantului desemnat prin procură și a actului de identitate al solicitantului, depuse la casa teritorială de asigurări sociale din localitatea de domiciliu și se achită retroactiv pentru un termen ce nu depășește trei ani premergători lunii adresării, dar nu mai devreme de luna suspendării.”;

3) la punctul 14, după textul „pct. 12” se completează cu textul „lit. a), c), d) și e)”;

4) la punctul 23, cuvintele „conducătorul casei teritoriale” se substituie cu cuvintele „persoanele responsabile ale Casei Naționale de Asigurări Sociale”;

5) se completează cu punctul 46¹ cu următorul cuprins:

„46¹ Indemnizația de maternitate se calculează din venitul asigurat al unuia dintre soți asigurați, care va determina un quantum mai mare al indemnizației de maternitate.

Indemnizația de maternitate se calculează din venitul asigurat al soțului în cazul în care soțul confirmă stagiul de cotizare specificat la pct. 21 lit. a) sau b) din prezentul Regulament.

Datele soțului și faptul căsătoriei se confirmă în baza informației din Registrul de Stat al Populației.

În cazul calculării indemnizației de maternitate în baza venitului asigurat al soțului, indemnizația de maternitate se stabilește pe numele soției.”;

6) punctul 66 va avea următorul cuprins:

„66. Pentru perioada concediului de maternitate care se suprapune cu perioada în care femeia a realizat un venit asigurat, indemnizația de maternitate se plătește.”;

7) se completează cu punctul 66² cu următorul cuprins:

„66². În cazul în care soția este femeie asigurată, iar soțul este angajat al cărui identitate și calitate se încadrează în condițiile Legii nr. 245/2008 cu privire la secretul de stat, indemnizația de maternitate se stabilește de către Casa Națională de Asigurări Sociale din venitul asigurat al femeii asigurate.

La prezentarea către angajatorul soțului a copiei certificatului medical pentru concediul de maternitate al soției și în baza informației privind cuantumul indemnizației de maternitate calculat din venitul soției, recepționat prin intermediul conexiunilor intersistemice securizate, angajatorul, la cererea soțului, calculează cuantumul indemnizației de maternitate din venitul asigurat al soțului. În cazul determinării cuantumului mai mare al indemnizației de maternitate din venitul asigurat al soțului, diferența calculată se stabilește și se plătește de către angajator.”.

2. Prezenta hotărâre de Guvern intră în vigoare la 1 martie 2023.